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PROTOKÓŁ Nr XVI/2011 
z sesji Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu 

w dniu 28 grudnia 2011 roku 
 
Sesja odbywała się w sali narad Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu w godz. 1000 – 1315. 
 
 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
 
Otwarcia XVI Sesji Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu dokonała Przewodnicząca Rady 
Miejskiej Pani Maria Lipka-Stępniewska. Powitała radnych oraz gości zaproszonych, 
po czym stwierdziła na podstawie listy obecności wystarczającą liczbę radnych do 
podejmowania prawomocnych uchwał. Na sesji obecnych było 14 radnych. Radna 
Elżbieta Stanek była nieobecna. Lista obecności radnych oraz gości załączona 
została do protokołu. 
 
 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
 
Przewodnicząca Rady odczytała projekt porządku obrad,  
Porządek obrad został przyjęty przez radnych bez uwag, jednogłośnie. Za jego 
przyjęciem głosowało 14 radnych. 
Porządek obrad przedstawiał się następująco 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie Burmistrza z bieżącej działalności oraz z realizacji uchwał.  
5. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

dzierżawy terenu stanowiącego własność Gminy Ogrodzieniec położonego w 
Ogrodzieńcu na czas oznaczony do 3 lat.   

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 
dzierżawy terenu stanowiącego własność Gminy Ogrodzieniec położonego w 
Ogrodzieńcu na czas oznaczony do 3 lat  

7. Podjęcie uchwały w sprawie zamiany nieruchomości położonych na terenie 
Kiełkowic, pomiędzy Gminą Ogrodzieniec, a osobami fizycznymi. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazw ulic w Ogrodzieńcu.  
9. Podjęcie uchwały w sprawie złożenia skargi do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Gliwicach na rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody 
Śląskiego.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla Miasta i Gminy Ogrodzieniec na 
2012 rok 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIX/186/2004 z dnia 26 
kwietnia 2004r. w sprawie uchwalenia Statutu Miasta i Gminy Ogrodzieniec.  
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12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w planach wydatków w budżecie Gminy 
Ogrodzieniec na 2011 rok.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Ogrodzieniec na lata 2011-2021.  

14. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowej dla 
Zakładu Gospodarki Komunalnej w Ogrodzieńcu.  

15. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Ogrodzieniec na lata 2012-2022.  

16. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ogrodzieniec na 2012 
rok. 

17. Interpelacje i zapytania radnych oraz odpowiedzi Burmistrza.  
18. Wnioski i oświadczenia.  
19. Zamkniecie obrad. 

 
 
Ad. 3 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  
 
Protokół z sesji rady nr XV/2011 z dnia 28 listopada 2011 roku został przyjęty przez 
radnych bez uwag, jednogłośnie. Za przyjęciem protokołu głosowało 14 radnych. 
 
 
Ad. 4 
Sprawozdanie Burmistrza z bieżącej działalności oraz z realizacji uchwał. 
 
27 listopada w Kościele Parafialnym w Ogrodzieńcu odbyła się msza św. w intencji 
muzyków i chórzystów z naszej Gminy. Po mszy odbył się koncert w wykonaniu 
Orkiestry z Ogrodzieńca. W programie koncertu znalazły się utwory, które orkiestra 
opracowała w ostatnich dwóch latach, m.in. z opery „Nabucco” G.Verdiego, muzyka 
barokowa J.B. Lullego oraz znane polskie utwory. 
 
W listopadzie br. w Gminie Ogrodzieniec miała miejsce kontrola problemowa 
przeprowadzona przez NIK, dotycząca wywiązywania się przez Gminę z obowiązków 
z zakresu utrzymywania porządku i czystości w miejscach publicznych. Wystąpienie 
pokontrolne zostanie opublikowane na stronie BIP Ogrodzieniec. 
 
1 grudnia odbyło się spotkanie inauguracyjne zespołu interdyscyplinarnego, który 
został powołany przez Radę Miejską do wspierania działań związanych z 
przeciwdziałaniem przemocy w rodzinie oraz w rozwiązywaniu problemów 
społecznych. 
 
2 grudnia w Szczekocinach odbyło się posiedzenie Powiatowego Centrum 
Zarządzania Kryzysowego, na którym omawiany był stan przygotowań do zimy w 
poszczególnych gminach Powiatu Zawierciańskiego. 
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3 grudnia mieszkańcy Placu Piłsudskiego po raz pierwszy zorganizowali „Piknik na 
Rynku”, który kończył etap prac wyburzenia budynków po dawnych sklepach Anatol i 
Orange. 
 
3 grudnia odbyło się spotkanie, na którym sezon podsumowali członkowie 
ogrodzienieckiego Koła Polskiego Związku Hodowców Gołębi Pocztowych. 
 
6 grudnia w kancelarii notarialnej w Zawierciu został podpisany akt notarialny na 
sprzeda działki w Józefowie.- zgodnie z uchwała rady. 
 
7 grudnia w Sądzie Rejonowym w Zawierciu odbyła się kolejna rozprawa dotycząca 
nieprawidłowości w Spółce Jurajski Park Wodny. Podczas posiedzenia przekazane 
zostały opinie biegłego z zakresu nieruchomości i robót budowlanych. Następny 
termin wyznaczono na dzień 11 stycznia 2012r. 
 
9 grudnia w Ryczowie Kolonii odbyło się spotkanie ZF „Wrzos” z eurodeputowaną 
M. Handzlik, w trakcie którego odbył się pokaz filmu „Zabawa pod Czubatką”. 
 
16 grudnia w Szkole Podstawowej w Ogrodzieńcu miały miejsce jasełka 
zorganizowane przez uczniów klas III i V. Jasełka połączone były z festynem 
szkolnym Inne szkoły z terenu naszej gminy również takie jasełka organizowały. 
 
20 grudnia w Domu Kultury w Ogrodzieńcu odbył się wieczór kolęd - była to bardzo 
udana impreza przygotowane przez dzieci uczestniczące na zajęcia muzyczne 
prowadzone przez instruktora z Domu Kultury. 
 
21 grudnia odbyła się Wigilia dla osób samotnych i dla podopiecznych Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Ogrodzieńcu. W wigilii udział wzięło ok. 70 osób z terenu całej 
Gminy był obecny również Proboszcz naszej Parafii oraz władze miasta. Tradycyjnie 
jak co roku organizowana jest taka wigilia, są paczki świąteczne, śpiewane są kolędy 
wspólnie z zespołem Echo.  
  
Projekty inwestycyjne które gmina zamierzała realizować zostały wykonane i 
pozytywnie zaopiniowane przez Wojewodę i Marszałka Województwa. Termin 
realizacji inwestycji zależy od Zarządu Województwa. W przyszłym roku zasady 
finansowania inwestycji drogowych z udziałem funduszy zewnętrznych nieco się 
zmieniają. Budowa chodnika i zatoczek autobusowych przy współfinansowaniu 
samorządu gminy wynosić będzie 30-40% wartości budowy i ok. 3,5 mln zł dla 
Podzamcza i 2,5 mln zł dla Kolonia Giebło. 
 
Ogłoszony został przetarg na adaptacje Dworku w Gieble. Adaptowany będzie strych 
na cele kulturalne - 13 stycznia upływa termin składania ofert, czekamy zatem na 
wykonawcę.  
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Trwają prace przygotowawcze do ogłoszenia przetargu na termomodernizacje 
budynków gminnych będą to kolejne budynki szkolne w Ryczowie i w Podzamczu.  
 
 
Ad.5 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 
dzierżawy terenu stanowiącego własność Gminy Ogrodzieniec położonego w 
Ogrodzieńcu na czas oznaczony do 3 lat.   
 
Sekretarz MiG Pan Dariusz Ptaś referując temat między innymi powiedział: Umowa 
dzierżawy terenu zawarta była w styczniu 2009r. dot. dzierżawy 10 m kw z działki 
położonej w Ogrodzieńcu Plac Wolności i wygasła ona 31 grudnia 2011r. Dzierżawca 
Pani Katarzyna Bugaj zwróciła się z prośbą o przedłużenie dzierżawy na okres trzech 
lat, grunt który dzierżawi wykorzystany jest na prowadzenie działalności handlowej - 
jest to dzierżawa terenu na którym stoi kiosk przy budynku Urzędu MiG.  
 
Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 
Małgorzatę Janoska. Uchwała była przedmiotem obrad komisji rady i zyskała 
pozytywną opinię.  
Radni nie mieli uwag. Odbyło się głosowanie. 
Uchwała została przyjęta jednomyślnie, za jej przyjęciem głosowało 14 radnych. 
Uchwale nadano Nr XVI/132 /2011. 
 
 
Ad. 6 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 
dzierżawy terenu stanowiącego własność Gminy Ogrodzieniec położonego w 
Ogrodzieńcu na czas oznaczony do 3 lat  
 
Sekretarz MiG referując temat między innymi powiedział: Umowa dzierżawy terenu 
Nr GR- 8226/10/2009 zawarta dnia 22 styczna 2009r. na dzierżawę 50 m.kw. z 
działki nr 3031/6 położonej w Ogrodzieńcu przy ulicy Słowackiego, wygasa dnia 31 
grudnia 2011r. Dzierżawca Pani Grażyna Stuglik zwróciła się z prośbą o 
przedłużenie dzierżawy na okres trzech lat na w/w grunt, który wykorzystywany jest 
na prowadzenie działalności handlowej - jest to kiosku spożywczy na placu 
targowym. 
 
Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 
Małgorzatę Janoska. Uchwała była przedmiotem obrad komisji rady i zyskała 
pozytywną opinię.  
Radni nie mieli uwag. Odbyło się głosowanie. 
Uchwała została przyjęta jednomyślnie, za jej przyjęciem głosowało 14 radnych. 
Uchwale nadano Nr XVI/133 /2011. 

http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xvi_132_2011.pdf
http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xvi_133_2011.pdf
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Ad. 7 
Podjęcie uchwały w sprawie zamiany nieruchomości położonych na terenie 
Kiełkowic, pomiędzy Gminą Ogrodzieniec, a osobami fizycznymi. 
 
Burmistrz MiG referując temat padał: przedmiotowa działka to grunty w Kiełkowicach 
przy ul. Turystyczna. Dla gminy działka ta jest bardzo ważna gdyż na ten terenie 
wody deszczowe są odprowadzane. Znajduje się tam rów odwadniający 
odprowadzający dalej wody w kierunku przepustu na ul. Turystycznej. Państwo 
Wasik są właścicielami terenu - udało się z właścicielami dojść do porozumienia i 
wyrazili zgodę na zamianę działki na inną położoną w Kiełkowicach. Powierzchnia 
zamienianych działek jest porównywalna.  
 
Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 
Małgorzatę Janoska. Uchwała była przedmiotem obrad komisji rady i zyskała 
pozytywną opinię.  
Radni nie mieli uwag. Odbyło się glosowanie. 
Uchwała została przyjęta jednomyślnie, za jej przyjęciem głosowało 14 radnych. 
Uchwale nadano Nr XVI/134 /2011. 
 
 
Ad. 8 
Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazw ulic w Ogrodzieńcu.  
 
Sekretarz MG omawiając projekt uchwały między innymi powiedział: zmiana nazw 
ulic związana jest z porządkowaniem nazwnictwa ulic w całej Gminie. Projekt ten jest 
jednym z kilku które w najbliższym czasie zostaną przygotowane i przedstawione 
radnym do rozpatrzenia.  
Istnieje rozbieżność pomiędzy nazwami ulic stosowanymi przez różne instytucje. W 
dowodach osobistych zapisane są nazwy np. Stefana Batorego, Bolesława 
Chrobrego (wraz z imieniem). Natomiast w innych instytucjach stosuje się niepełne 
nazwy ulic bez imion - istnieje zatem potrzeba uregulowania tych rozbieżności. 
Zaproponowaliśmy w uchwale przyjęcie takich nazwy ulic jakie widnieją w dowodach 
osobistych. Wyjątkiem będzie nazwa ulicy Sikorskiego - poprawna nazwa tej ulicy 
powinna brzmieć Generała Władysława Sikorskiego, natomiast w dowodach 
osobistych mamy Generała Sikorskiego w związku z tym mieszkańcy tej ulicy 
musieliby dokonać nowych wpisów w dowodach osobistych.  
 
Radna Jolanta Ciołczyńska zapytała czy można wykreślić z nazwy ulicy imię 
Władysław – chodzi bowiem o to aby pozostawić nazwę tej ulicy tak aby mieszkańcy 
nie musieli dokonywać ponownych meldunków i ponosić z tego tytułu kosztów.  
 
Sekretarz odparł - z urzędu zaproponowaliśmy nazwy ulic w takim brzmieniu jakie 
powinny poprawnie brzmieć, zaś od Rady zależy jaką nazwę ulicy zatwierdzi.  
 

http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xvi_134_2011.pdf
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Radni zdecydowali o wykreśleniu imienia Władysław i pozostawieniu nazwy ulicy 
Generała Sikorskiego. 
Stosowna poprawka została naniesiona do projektu uchwały.  
Projekt uchwały wraz z poprawką został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady 
Miejskiej Panią Małgorzatę Janoska.  
Radni nie mieli uwag. Odbyło się głosowanie. 
Uchwała została przyjęta jednomyślnie, za jej przyjęciem głosowało 14 radnych. 
Uchwale nadano Nr XVI/135 /2011. 
 
 
Ad. 9 
Podjęcie uchwały w sprawie złożenia skargi do Wojewódzkiego Sądu 
Administracyjnego w Gliwicach na rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody 
Śląskiego.  
 
Sekretarz MiG Pan Dariusz Ptaś referując temat podał:  W dniu 27 października 2011 
r. Rada Miejska w Ogrodzieńcu podjęła uchwałę nr XIV/114/2011 w sprawie nadania 
statutu czasopisma „Gazeta Ogrodzieniecka”. W dniu 5 grudnia 2011 r. Wojewoda 
Śląski wydał rozstrzygnięcie nadzorcze o nr NP/II/0911/428/11 stwierdzające 
nieważność uchwały nr XIV/114/2011 Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu z dnia 27 
października 2011 r. w sprawie w sprawie nadania statutu czasopisma „Gazeta 
Ogrodzieniecka”. Wojewoda Śląski uzasadnił rozstrzygnięcie brakiem podstawy 
prawnej do nadania Statutu „Gazecie Ogrodzienieckiej” przez Radę Miejską w 
Ogrodzieńcu. Wojewoda podniósł, że wskazany w podstawie prawnej uchwały 
przepis art. 18 ust. 2, pkt 15 ustawy o samorządzie gminnym „ jest normą generalną i 
wyraźnie wskazuje na to, że rada gminy, podejmując w oparciu o ten przepis 
uchwały, powinna każdorazowo i dodatkowo wskazać przepis szczególny 
upoważniający do konkretnego działania.” Wojewoda zaznaczył, że „powołany w 
podstawie prawnej uchwały przepis art. 25 ust. 6 ustawy Prawo prasowe nie stanowi 
podstawy upoważniającej organ stanowiący gminy do przyjęcia omawianego statutu.” 
Rada Miejska w Ogrodzieńcu w opinii Wojewody posiada jedynie kompetencje do 
powołania i odwołania Redaktora Naczelnego gazety i nie ma uprawnień do przyjęcia 
Statutu „Gazety Ogrodzienieckiej”. Podnosząc argumenty uzasadniające złożenie 
skargi należy podnieść, że podstawą działania Rady Miejskiej w zakresie przyjęcia 
statutu gazety jest uprawnienie jakie posiada Rada jako wydawca. Postanowieniem z 
dnia 7 listopada 1990 r. Sąd Wojewódzki w Katowicach Wydział I Cywilny o sygn. akt 
I Ns Rej. Pr 27/90 wpisał „Gazetę Ogrodzieniecką” do rejestru czasopism, a Radę 
Miejską wskazał jako wydawcę. Rada Miejska jako wydawca posiada prawo do 
kształtowania sposobu wydawania czasopisma, określania wewnętrznych zasad 
funkcjonowania czasopisma, w tym przyjmowania statutu redakcji. Prawo prasowe w 
art. 25 ust. 6 wskazuje pośrednio na możliwość funkcjonowania statutu czasopisma. 
W komentarzu do ustawy prawo prasowe skazano, że „Jej członków (rady 
redakcyjnej programowej, naukowej) powołuje i odwołuje wydawca…” Ewa Ferenc-

http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xvi_135_2011.pdf
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Szydełko Prawo prasowe. Komentarz. Wolters Kluwer Polska sp. z o.o., 2008 strona 
155. Podobna sytuacja dotyczy kolegium redakcyjnego.  

Wobec powyższego zasadne jest złożenie skargi na rozstrzygnięcie nadzorcze 
Wojewody Śląskiego, gdyż podejmując uchwałę Rada Miejska korzystała ze swojego 
uprawnienia jako wydawcy i dlatego też przyjęła Statut „Gazety Ogrodzienieckiej”.  

Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 
Małgorzatę Janoska. Uchwała była przedmiotem obrad komisji rady i zyskała 
pozytywną opinię.  
 
Radni nie mieli uwag. Odbyło się glosowanie. 
Uchwała została przyjęta jednomyślnie, za jej przyjęciem głosowało 14 radnych. 
Uchwale nadano Nr XVI/136/2011. 
 
Ad. 10 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki  
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla Miasta i Gminy Ogrodzieniec na 
2012 rok 
Pełnomocnik Burmistrza ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych Pani Selejdak 
Sylwia referując temat podała: Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych realizowany w Gminie Ogrodzieniec jest integralną częścią 
strategii rozwiązywania problemów społecznych i zgodny z podstawowymi 
założeniami polityki państwa regulowanej odpowiednimi ustawami wobec zagrożeń 
wynikających z różnych negatywnych postaw człowieka. Przeciwdziałanie tym 
zagrożeniom wymaga systematycznej i właściwie zorganizowanej działalności w 
zakresie prowadzenia odpowiedniej profilaktyki na terenie całej Gminy. Zadania 
przewidziane do realizacji,  zapisane w Gminnym programie są kontynuacją 
działalności prowadzonej w latach ubiegłych. Doświadczenia zdobywane podczas 
realizacji tych zadań pozwalają na coraz pełniejsze obejmowanie zasięgiem działania 
tych środowisk, które są najbardziej podatne na występowanie zagrożeń i problemów 
dotyczących patologii społecznych a w szczególności spożywanie alkoholu i 
uzależnienie się od niego. Wyszczególniła następnie podstawowe cele Programu:  
1. Zwiększenie dostępności pomocy terapeutycznej i rehabilitacyjnej dla osób 
uzależnionych od alkoholu, sprawców przemocy domowej oraz członków ich rodzin. 
2. Prowadzenie profilaktycznej działalności informacyjnej i edukacyjnej w 
szczególności dla dzieci i młodzieży, kształtowanie postaw i umiejętności ważnych 
dla zdrowia i trzeźwości. 
3. Promocja zdrowego stylu życia wolnego od alkoholu i innych środków 
uzależniających. 
4. Wspomaganie działalności instytucji, stowarzyszeń i osób fizycznych, służących 
rozwiązywaniu problemów dotyczących uzależnień. 
5. Szkolenie przedstawicieli wybranych zawodów w zakresie nowoczesnych strategii 
i metod rozwiązywania problemów alkoholowych, przemocy w rodzinie. 

http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xvi_136_2011.pdf
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6. Udzielenie rodzinom, w których występują problemy alkoholowe oraz przemoc 
pomocy materialnej, psychospołecznej, prawnej, a w szczególności ochrony przed 
przemocą w rodzinie. 
7. Budowanie skutecznych form kontroli prawnej i społecznej nad szkodliwymi 
zachowaniami osób nadużywających alkohol (w szczególności przeciwdziałania 
przemocy w rodzinach patologicznych ). 
8. Podejmowanie interwencji w związku z naruszeniem przepisów określonych w art. 
131 i 15 ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi oraz 
występowanie przed sądem w charakterze oskarżyciela publicznego. 
9. Zmniejszenie rozmiarów naruszeń prawa na rynku alkoholowym (reklama, 
sprzedaż nieletnim i nietrzeźwym, nietrzeźwość w pracy, nielegalna produkcja i 
handel). 
 
Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 
Małgorzatę Janoska. Uchwała była przedmiotem obrad komisji rady i zyskała 
pozytywną opinię.  
Radni nie mieli uwag. Odbyło się glosowanie. 
Uchwała została przyjęta większością głosów,  za jej przyjęciem głosowało 13 
radnych, 1 wstrzymał się od głosu,  sprzeciwu nie było 
Uchwale nadano Nr XVI/137 /2011. 
 
 
Ad. 11 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIX/186/2004 z dnia 26 kwietnia 
2004r. w sprawie uchwalenia Statutu Miasta i Gminy Ogrodzieniec.  
 
Wnioskodawcą projektu uchwały była grupa radnych - przedstawiciel tej grupy radny 
Podsiadło Zygmunt referując temat między innymi podał: propozycja poprawki do 
Statutu polega na tym aby Burmistrz oraz Przewodniczący Komisji składali swoje 
sprawozdania z działalności na sesji w formie pisemnej,  wiąze się to z faktem iż 
mieszkańcy pytają o działalność i funkcjonowanie Rady, a mając na piśmie 
informacje łatwiej jest taką informację mieszkańcom przekazać.  
 
Burmistrz odparł, że nie bardzo rozumie dlaczego taka informacja na piśmie ma być, 
skoro z bieżącej działalności składa obszerne sprawozdanie i to co mówi jest w 
protokole z sesji, a protokoły są przyjmowane przez radnych. Sprawozdanie z 
działalności Burmistrza jest składane do wiadomości dla radnych i takiego 
sprawozdania rada nie ma kompetencji zatwierdzać czy przyjmować. Ponadto w 
Gazecie Ogrodzienieckiej jest rubryka z notatnika Burmistrza w której treściwa 
informacja jest podawana, nie rozumie wiec co radni mieliby przyjmować – przecież 
te informacje podawane są na sesji i w gazecie do wiadomości, a nie po to aby je 
przyjmować lub odrzucać. Tak więc punkt 2 projektu uchwały o przyjmowaniu przez 
radę pisemnych sprawozdań z działalności burmistrza wykracza poza kompetencje 
rady. Natomiast jeśli radni domagają się pisemnych sprawozdań, będzie je pisemnie 

http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xvi_137_2011.pdf
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składać ale wówczas nie będą one tak obszerne i wyczerpuj w treści jak to co ustnie 
przekazuje. 
 
Radna Zofia Adamusińska zwróciła się do Rady o to aby oszczędzić Burmistrzowi tej 
biurokracji. Na sesji Pan Burmistrz bardzo szczegółowo wyjaśnia wszelkie sprawy i 
dobrze że ustnie przekazuje bo jest to wówczas szczegółowe i treściwie, natomiast 
na piśmie byłoby ogólnie i hasłowo. Z kolei pisemnie wszystko jest podane w 
Gazecie Ogrodzienieckiej znajdują się tam informacje z działalności Burmistrza, 
Rady i działań prowadzonych w Gminie. Jeśli chodzi o sprawozdania Komisji to 
każdy Przewodniczący Komisji składa pisemne sprawozdanie raz do roku, 
szczegółowe informacje czyli sprawozdanie między sesjami z prac komisji jest 
zawarte w protokołach z komisji.  Z każdego posiedzenia sporządzany jest protokoł w 
którym jest informacja o tym co było realizowane na posiedzeniu i te informacje są 
dostępne i są one do wglądu w biurze rady i każdy może się z takim protokołem 
zapoznać. 
Radny Patryk Szczygieł zaznaczył, że nie do końca intencja grupy radnych została w 
sposób należyty odebrana. Daleki jest bowiem on i inni radni od tego aby walczyć z 
Burmistrzem, utrudniać mu czy dokładać pracy. Chodzi natomiast o to, że do radnych 
trafiają pytania o to co słychać w Radzie jakie prowadzone są w Gminie działania i 
gdyby radni mieli sprawozdanie pisemne to będzie można taką informacje przekazać 
potem mieszkańcom. Pan Burmistrz składa bardzo szczegółowe sprawozdanie na 
sesji mówi dużo i długo, a gdyby to było na piśmie to łatwiej i szybciej trafi to do 
zrozumienia dla radnych i dla ogółu również.  
 
Burmistrz stwierdził, że faktycznie składając informację ze swojej działalności mówi 
dużo 
 i szczegółowo chce bowiem przekazać jak najwięcej i to nie tylko radnym ale i 
obecnym na sesji osobom. W poprzedniej Radzie taki zwyczaj się pojawił - na 
sesjach obecni są sołtysi, a nie każda miejscowość w gminie ma swojego radnego – 
więc sołtysi w terenie kontaktują się z mieszkańcami i przekazują to o czym na sesji 
się dowiedzą. Być może informacja burmistrza jest zbyt długa, kalendarz zdarzeń 
prezentowany jest zbyt bogato i sprawozdanie zajmuje dużo czasu. Jeśli radni 
zdecydują to będzie na piśmie składał informacje, ale wówczas w punktach zostaną 
podane konkretne wydarzenia bez dodatkowych szczegółów  
i objaśnień które ustnie na sesji jeszcze przekazuje komentując sprawy oraz 
odpowiadając na pytania, a robi to po to, aby sołtysi i inne osoby uczestnicząc w 
obradach sesji wiedzieli dokładnie co w gminie się dzieje.  
 
Sekretarz MiG zgłosił wątpliwości natury formalno-prawnej do niektórych zapisów 
projektu uchwał, po czym odczytując te zapisy wyjaśnił:  
- odnośnie propozycji składania sprawozdań z pac komisji za okres między sesjami 
rady - wprowadzając do Statutu takie zmiany znika roczne sprawozdanie komisji, a to 
jest obowiązkiem komisji wynikającym z ustawy.  



Strona 10 z 19 
 

- odnośnie sprawozdań z posiedzeń komisji składanych między sesjami rady - taka 
informacja to nic innego jak protokoły z każdego posiedzenia komisji i one są 
sporządzane i są do wglądu dla każdego.  
 
Radny Podsiadło zgłosił wątpliwości to tego faktu i stwierdził, że na komisji były 
omawiane sprawy a potem w protokole ich nie było  
 
Radna Zofia Adamusińska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej wyjaśniła – Komisja 
pracuje wg. ustalonego przez Radę planu pracy na dany rok, jeśli pojawiają się 
dodatkowe sprawy to wyłącznie za zgodą i zleceniem Rady Komisja Rewizyjna może 
działać. To o czym mówił na Komisji radny Podsiadło należało zgłosić do Rady, 
bowiem to Rada decyduje czy dana sprawa będzie na Komisja Rewizyjne 
rozpatrywana.  
 
Radny Szczygieł stwierdzi, że skoro sprawa została złożona Przewodniczącej 
Komisji Rewizyjnej i była o tym mowa na Komisji wiec w protokole powinno to być, a 
nie było. 
 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Z. Adamusińska ponownie stwierdziła, że ta 
sprawa nie była przez Radę skierowana do zbadania. Komisja Rewizyjna działa 
zgodnie z zatwierdzonym przez Radę planem kontroli. Sprawy poza planem mogą 
być przez Komisje badane wyłącznie za zgodą i zleceniem rady i w tej kwestii 
komisja rewizyjna nie działa z własnej inicjatywy lecz na zalecenie rady.  
 
Radna Jolanta Ciołczyńska stwierdziła - z posiedzeń komisji są pisane protokoły i te 
protokoły odczytuje się na następnym posiedzeniu i są one przyjmowane, 
akceptowane i nie spotkała się z tym, aby ktoś zgłaszał sprzeciw do protokołu. 
 
Po krótkiej dyskusji radny Podsiadło zgłosił wniosek formalny o wycofanie projektu 
uchwały spod obrad. Radni nie mieli uwag. Odbyło się glosowanie. 
Za wnioskiem oddano 14 głosów, przeciwnych i wstrzymujących nie było. 
Wniosek została przyjęty stwierdziła Przewodnicząca Rady, a zatem uchwała została 
wycofana.  
 
 
Ad. 12 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w planach wydatków w budżecie Gminy 
Ogrodzieniec na 2011 rok.  
 
Burmistrz omówił propozycje wprowadzenia zmian w planach wydatków 
budżetowych na 2011 rok – zmiany o których mówił Burmistrz opisane są 
szczegółowo w projekcie uchwały.  
Dodał ponadto, że konsekwencją tych zmian będzie kolejna uchwała dokonująca 
korekty Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 2011-2021. 
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Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 
Małgorzatę Janoska. Uchwała była przedmiotem obrad komisji rady i zyskała 
pozytywną opinię.  
Radni nie mieli uwag. Odbyło się głosowanie. 
Uchwała została przyjęta jednomyślnie, za jej przyjęciem głosowało 13 radnych, 
przeciwnych ani wstrzymujących głosów nie było 
Uchwale nadano Nr XVI/138 /2011. 
 
 
Ad. 13 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Ogrodzieniec na lata 2011-2021.  
 
Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 
Małgorzatę Janoska. Uchwała była przedmiotem obrad komisji rady i zyskała 
pozytywną opinię.  
Radni nie mieli uwag. Odbyło się głosowanie. 
Uchwała została przyjęta jednomyślnie, za jej przyjęciem głosowało 13 radnych. 
przeciwnych ani wstrzymujących głosów nie było.  
Uchwale nadano Nr XVI/139 /2011. 
 
Ad. 14 
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowej dla 
Zakładu Gospodarki Komunalnej w Ogrodzieńcu.  
 
Burmistrz referując temat podał – przed przyjęciem budżetu należy określić 
wysokość dotacji dla zakładu budżetowego ZGK. Dotacja przewiduje środki na 
bieżące utrzymanie gminnych dróg, placów, chodników, terenów zielonych oraz 
utrzymania wysypiska śmieci, które jest w likwidacji, ale jeszcze należy je 
utrzymywać. W roku 2011 jak i w latach poprzednich na zadania gospodarcze była 
dotacja przekazywana, a jej wysokość była w takiej kwocie jaką mogliśmy z budżetu 
przekazać. Mogłoby być lepiej, czyściej, więcej prac zrobionych - są bowiem takie 
oczekiwania i jest do zrobienia w tym zakresie wiele na drogach, placach, terenach 
publicznych, ale nie jesteśmy w stanie przekazać więcej z powodu braku środków 
finansowych. Po obliczeniu w budżecie gminy stałych kosztów które musimy ponosić 
na oświatę, pomoc społeczna i inwestycje zostaje dopiero kwota którą na sprawy 
bieżące w tym również na sprawy związane z gospodarką komunalną przeznaczamy.  
 
Radna Adamusińska zapytała czy środki na ten cel zmniejszyły się czy zwiększyły, 
czy też są one zaplanowane na poziomie roku 2011.  
 
Burmistrz odparł - mniej więcej zostało to zaplanowane na poziomie roku 2011. W 
skali budżetu jest to kwota ok. 20 tyś zł, gdybyśmy przekazali więcej to z pewnością 
nawet 200 tyś zostałoby wykorzystanie na zadnia gospodarcze. Zadania 

http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xvi_138_2011.pdf
http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xvi_139_2011.pdf
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wykonywane przez ZGK w roku 2012 będą na dotychczasowym poziomie 
realizowane i na pewno gdybyśmy mieli więcej to przekazalibyśmy, ale to co 
najważniejsze i niezbędne do wykonania zostało zabezpieczone 
 i środki na bieżące i najważniejsze zadania - zadania niezbędne do wykonania 
zostały zarezerwowane. Jeżeli w trakcie roku budżetowego okaże się, że mamy 
dodatkowe środki, bo dziś budżet musi się równoważyć i nie możemy więcej na ten 
cel przekazać, wiec jeśli w ciągu roku będą dodatkowe wolne środki to zawsze Rada 
może dołożyć, bowiem ustalanie dotacji dla zakładu budżetowego jest wyłączną 
kompetencja rady, a nie burmistrza. 
Kwota którą w budżecie ustalamy musi być w takim sposób przeznaczona do ZGK 
aby była możliwość weryfikacji dotacji, dlatego robi się to w postaci dotacji do 
jednostki miary, czyli do 1 m kw. powierzchni utrzymywanej. Mamy pewną ogólną 
powierzchnie do utrzymania i to się dzieli przez kwotę i wówczas wychodzi stawka 
dotacji do powierzchni.  
Dotacja przedmiotowa na okres od stycznia do grudnia 2012 rok dla Zakładu 
Gospodarki Komunalnej w Ogrodzieńcu obejmuje: dopłatę do kosztów bieżącego 
utrzymania dróg gminnych w wysokości 0,30 złotych na 1 m² powierzchni drogi, 
dopłatę do kosztów sprzątania chodników, ulic, placów w wysokości 0,38 złotych na 
1 m² powierzchni terenu, dopłatę do kosztów utrzymania terenów zielonych w 
wysokości 0,16 złotych na 1 m² powierzchni terenu, dopłatę do kosztów utrzymania 
wysypiska śmieci w wysokości - tutaj Burmistrz wniósł korektę kwoty z 0,37 na 0,08 
złotych na 1 m² powierzchni terenu – wyjaśnił jednocześnie, że podczas gdy 
przygotowywaliśmy projekt uchwały powierzchnia do utrzymania była podana 
mniejsza, jednak w związku z likwidacją wysypiska należy uwzględnić większą 
powierzchnię.  

 Do projektu uchwały naniesiono autopoprawką zgłoszona przez Burmistrza. Projekt 
uchwały z autopoprawką został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej 
Panią Małgorzatę Janoska. Uchwała była przedmiotem obrad komisji rady i zyskała 
pozytywną opinię. Radni nie mieli uwag. Odbyło się głosowanie.  

Uchwała została przyjęta jednomyślnie, za jej przyjęciem głosowało 13 radnych, 
głosów przeciwnych ani wstrzymujących nie było.  

Uchwale nadano Nr XVI/140 /2011. 

Ad. 15 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Ogrodzieniec na lata 2012-2022.  
 
Burmistrz referując temat podał:  Wieloletnia Prognoza Finansowa Gminy 
Ogrodzieniec na lata 2012–2022 została szczegółowa opisana w załączniku Nr 1 do 
Uchwały. Wykaz przedsięwzięć realizowanych w latach 2012–2019 to załączniki Nr 2 
Natomiast planowane zadłużenie, spłaty kredytów i pożyczek Gminy Ogrodzieniec 
stanowią Załącznik Nr 3 do Uchwały. Obliczania które posłużyły do sporządzenia 

http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xvi_140_2011.pdf
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prognozy finansowej dla roku poprzedzającego rok budżetowy przyjmuje się jako 
planowane wartości wykazane w sprawozdaniu za trzy kwartały z wykonania budżetu 
jednostki samorządu terytorialnego. Do obliczania relacji dla poprzednich dwóch lat 
przyjmuje się wartości wykonane wynikające ze sprawozdań rocznych. 
Przedstawiając projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej przyjęto dla poprzednich lat 
wartości wynikające ze sprawozdań. Natomiast w roku 2011 plan za 3 kwartały w 
zakresie przychodów i wydatków został skorygowany o planowane do zaciągnięcia w 
roku bieżącym kredyty i pożyczki W związku z powyższym został zmieniony plan 
wydatków,  który po wprowadzonych zmianach wynosić będzie 22 786 530,67 zł. 
Wprowadzenie powyższych zmian pozwoli na przedstawienie w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej realnej kwoty długu i jego spłaty. 
Plan dochodów bieżących w poszczególnych latach założono jako dochody roku 
poprzedniego uwzględniając wskaźnik inflacji 3%. Wyjątek stanowią dochody 
prognozowane w latach 2012 gdzie uwzględniono w dochodach bieżących dochody 
na projekty realizowane przy udziale środków z UE. W roku 2012 przyjęto wyższe 
dochody ze sprzedaży majątku.  pozwoli to na dokończenie realizacji rozpoczętych 
inwestycji. Po stronie dochodów majątkowych wprowadzone zostały również należne 
udziały środków z UE w realizacji inwestycji przy współudziale tych środków, które 
planuje się w kwocie 4 735 850,98 zł. Założone dochody z chwilą rozstrzygnięcia 
przetargów na wykonawcę robót w wyniku procedur Zamówień Publicznych mogą 
ulec zmianie. 

Wydatki planowane na 2012 rok w kwocie 30 271 427,16 zł obejmują wydatki 
bieżące w kwocie 21 105 170,28 zł i majątkowe w kwocie 9 166 256,88 zł tj. 30,28 % 
wydatków budżetu Gminy. Wskaźnik wydatków majątkowych w 2012 roku jest 
wyjątkowo wysoki ze względu na zbieg terminów zakończenia inwestycji założonych 
do realizacji. W następnych latach plan wydatków założono na niskim poziomie ze 
względu na brak środków własnych. Tylko zaciągnięcie kredytów lub pożyczek 
pozwoli na realizację inwestycji, ale też w ograniczonym zakresie, ponieważ 
obowiązują nas zasady wynikające z art. 243 ustawy o finansach publicznych. 
Wydatki na wynagrodzenia w 2012 roku – przewidziano wzrost o 1%, wyjątek 
stanowią podwyżki w oświacie dla nauczycieli gdzie od miesiąca IX przewidziano 
3,8%.W następnych latach tj. od 2013 roku przewidziano wzrost wynagrodzeń o 3 % 
dla pracowników jednostek,  za wyjątkiem placówek oświatowych które w ostatnich 
latach otrzymały podwyżki wynagrodzeń. Wysokość wynagrodzeń dla nauczycieli,  
zabezpiecza Karta Nauczyciela,  a dla pozostałych pracowników jest to decyzja Rady 
Miejskiej. 
Pozostałe wydatki bieżące planuje się zwiększyć o 3% stopień inflacji. 
W przedsięwzięciach w wydatkach bieżących wykazano zakończenie dwóch 
programów realizowanych z udziałem środków unijnych tj. w Zespole Szkolno 
Przedszkolnym projekt „ Staranna edukacja drogą do sukcesu” oraz w Szkole 
Podstawowej w Gieble - „Uczymy się działając”. W umowach których realizacja w 
roku budżetowym i w latach następnych jest niezbędna dla zapewnienia ciągłości 
działania jednostki i których płatności przypadają w okresie dłuższym niż rok,  
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wykazano umowę z Narodowym Funduszem Ochrony Środowiska z której wynika,  
że po zakończeniu inwestycji tj. kanalizacji dofinansowanej z Norweskiego 
Mechanizmu Finansowego Gmina jest zobowiązana do utrzymania rezultatów 
projektu przez 10 lat zabezpieczając w budżecie Gminy co rok nie mniej niż 1% 
kosztów ogólnych projektu to jest 90 451,38 zł. W ramach wydatków bieżących są 
podpisane umowy których płatności wykraczają poza rok,  ale nie ma konkretnie 
określonej kwoty.  Od Gminy zależy zakres wykorzystania danej usługi, dlatego 
wprowadza się zapis upoważniający Burmistrza do zaciągania zobowiązań z tytułu 
umów, których realizacja w roku budżetowym i w latach następnych jest niezbędna 
do zapewnienia ciągłości działania jednostki i z których wynikające płatności 
wykraczają poza rok budżetowy. 

Przedsięwzięcia w wydatkach majątkowych to planowane inwestycje w ramach 
programów z udziałem środków z Unii Europejskiej. Planowane kwoty nakładów są 
wykazane na podstawie wartości kosztorysowych mogą ulec zmianie z chwilą 
rozstrzygnięcia przetargów. W ramach przedsięwzięć majątkowych planowane jest 
również ukończenie projektu realizowanego w ramach Regionalnego Programu 
Operacyjnego Województwa Śląskiego na lata 2007 -2013 z Europejskiego 
Funduszu Rozwoju regionalnego pt.”Poprawa jakości powietrza w Gminie 
Ogrodzieniec poprzez ograniczenie niskiej emisji i kompleksową termomodernizację 
obiektów użyteczności publicznej tj. szkoła Podstawowa Ryczów,  Giebło: Zespół 
Szkolno Przedszkolny w Ogrodzieńcu oraz Szkoła Podstawowa w Podzamczu a 
także Dom Kultury i Samodzielny Publiczny Zakład Opieki Zdrowotnej. W 2012 roku 
planowane jest również zakończenie II projektu majątkowego tj. „ Rozwój 
Społeczeństwa Informatycznego w Zagłębiu Dąbrowskim realizacja na terenie 
Powiatu Zawierciańskiego. Wartość zadania planowana do realizacji przez Gminę 
Ogrodzieniec to kwota 3 218 533,00zł. Ostateczna kwota zostanie ustalona po 
rozstrzygnięciu przetargu na wykonawcę zadania. 

W załączniku nr 3 do Wieloletniej Prognozy Finansowej przedstawiony jest 
szczegółowy obraz zaciągniętych i planowanych do zaciągnięcia kredytów i pożyczek 
Gminy Ogrodzieniec oraz wielkość spłat. Analizując Wieloletnią Prognozę Finansową 
są spełnione wskaźniki spłat wynikające z art. 243 ustawy o finansach publicznych. 
Radny Podsiadło zwrócił uwagę na fakt, iż 9 listopada 2010r.. była uchwała Rady dot. 
szerokopasmowego internetu. Wówczas Rada zdecydowała aby nie brać udziału w 
tym zadaniu, tymczasem w budżecie i prognozie finansowej to zadanie zostało ujęte.  

 

Burmistrz wyjaśnił - kilka lat temu Powiat Zawierciański przystąpił do projekt budowy 
szerokopasmowego internetu. Był to projekt realizowany na obszarze Zagłębia 
Dąbrowskiego i obejmował budowę szerokopasmowego internetu również w naszym 
Powiecie. Pierwsze porozumienie podpisało 9 gmin w tym też Ogrodzieniec. 
Porozumie reprezentował w imieniu Powiatu Starosta Zawierciański. W roku 2009 z 
projektu wycofała się gmina Włodowice, bowiem Telekomunikacja Polska realizowała 
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rządowy projekt budowy sieci umożliwiającej dostęp do internetu i Gmina Włodowice 
skorzystała z propozycji Telekomunikacji. Po wystąpieniu Włodowic z powiatowego 
projektu budowy szerokopasmowego internetu realizacja tego projektu była 
zagrożona upadkiem. Pierwotne plany zakładały przebieg światłowodu od strony 
Włodowic do Irządzy, Kroczyc i Ogrodzieńca. Wystąpienie Włodowic z projektu 
spowodowało w efekcie zmianę trasy przebiegu światłowodu oraz wzrost kosztów 
tego zadania. Każda gmina na swoim terenie jest właścicielem sieci i ponosi koszty 
budowy tego co na jej terenie powstaje. Dla naszej gminy doszedł do budowy 
dodatkowy odcinek kierujący światłowód w stronę Kroczyc. Wzrost był o 100 tys zł, a 
całe zadanie to 800 tyś zł dla naszej gminy. W innych gminach również były korekty 
zarówno w planach jak i kosztach. Poprzednia Rada nie przyjęła uchwały 
zwiększającej koszty zadania dla powiatu oraz dla naszej gminy. Ówczesny Starosta 
zaproponował rozwiązanie, aby do projektu nowego budżetu zadanie to wprowadzić i 
wówczas Rada zdecyduje czy akceptuje dalszą realizacje tego zadania, czy też nie. 
Dla Ogrodzieńca kwota dopłaty 100 tys zł daje większe możliwości, gdyż poprzez 
korekty w planach w naszej gminy w sposób dużo lepszy i dla nas korzystniejszy 
przebiegać ma światłowód – będzie to korzystne dla Kiełkowic i Giebła, a stąd będzie 
dostęp dla Koloni Giebła. Zatem w interesie gminy było aby nie wycofywać się z tego 
projektu. W dzisiejszych czasach internet to standard i mieszkańcy powinni mieć do 
niego dostęp na terenie całej Gminy.  

Radny Podsiadło stwierdził, że obecna Rada nie wiedziała o tym, nie znaliśmy tych 
kwestii nikt nie powiedział o szczegółach tej sprawy.  

Burmistrz odparł, że nie można twierdzić, że radni nie wiedzieli o tym, przecież 
budżet w którym to zadanie było ujęte zatwierdziła Rada. 

Radny Podsiadło – ale dlaczego nikt nie powiedział o tym, nie wiedzieliśmy że 
poprzednia Rada tego zadanie nie zaakceptowała i nie przyjęta uchwały. Pomimo 
braku zgody poprzedniej rady zadanie zostało zaplanowane i umieszczone w 
projekcie budżetu, który potem przedłożono do akceptacji, a my jako nowi radni nie 
znaliśmy szczegółów tej sprawy.  

Burmistrz stwierdził - za budżet i gospodarkę budżetową odpowiedzialny jest w 
gminie burmistrz i on przygotowuje projekt budżetu. Nikt nie ukrywał, że to zadanie 
zostało do budżetu wprowadzone. Zdaniem Burmistrza takie zadanie dla gminy było 
potrzebne i dlatego wprowadził je do projektu budżetu, a radni przyjmując uchwałę 
budżetową zaakceptowali to zadanie i przyjęli propozycje burmistrza.  

Radny Podsiadło - projekt budżetu był przez Burmistrza przygotowany mimo braku 
zgody poprzedniej Rady i bez wiedzy o szczegółach sprawy obecnej Rady  

Burmistrz - nikt nie ukrywał szczegółów, zdanie było wprowadzone i była o tym mowa 
i radni wiedzieli że takie zadanie ma być realizowane.  
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Przewodnicząca Rady zapytała czy radni mają uwagi do przedstawionego przez 
Pana Burmistrza projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Ogrodzieniec na lata 2012-2022.  

Radni nie mieli uwag. Odbyło się głosowanie. 
Uchwała została przyjęta większością głosów, za jej przyjęciem głosowało 12 
radnych. Przeciwnych nie było, a 1 wstrzymał się od głosu 
Uchwale nadano Nr XVI/141 /2011. 
 
 
Ad. 16 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ogrodzieniec na 2012 
rok 
 
Burmistrz na wstępie powiedział - Na dzisiejszej sesji podejmowana będzie bardzo 
ważna uchwała która reguluje politykę gospodarczą gmina jest to Wieloletnia 
Prognoza Finansowa która została już zatwierdzona oraz budżet gminy. Dokumenty 
te regulują i nadają kierunki działania dla burmistrza. Projekt budżetu oraz 
wieloletniej prognozy finansowej został złożone w terminie do Regionalnej Izby 
Obrachunkowej oraz przekazane radnym.  
Burmistrz odczytał następnie opinie RIO w sprawie projektu budżetu gminy oraz 
wieloletniej prognozy finansowej Były to następujące dokumenty:  
 
Uchwała Nr 4100/VI/259/2011 z dnia 9 grudnia 2011 r. VI Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach w sprawie opinii o przedłożonym 
przez Burmistrza MiG Ogrodzieniec projekcie uchwały budżetowej na rok 2012 wraz 
z uzasadnieniem i materiałami informacyjnymi. Z odczytanego dokumentu wynikało, 
iż opinia była pozytywna.  
 
Uchwała Nr 4100/VI/264/2011 z dnia 9 grudnia 2011 r. VI Składu Orzekającego RIO 
w Katowicach w sprawie opinii o przedłożonym przez Burmistrza MiG Ogrodzieniec 
projekcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2012-2022. Z 
odczytanego dokumentu wynikało, iż opinia była pozytywna.  
Oba dokumenty - opinie RIO - załączone zostały do protokołu z sesji  
 
Burmistrz podał następnie jak kształtować się będą prognozy dochodów z 
wyszczególnieniem ich na: subwencje, dochody własne, sprzedaż mienia, dotacje 
unijne itp. Dochody budżetu gminy w wysokości 27 261 494,16zł, zgodnie z 
załącznikiem nr 1. 
Wydatki budżetu gminy w wysokości 30 271 427,16 zł, zgodnie z załącznikiem nr 2. 
Deficyt w wysokości 3 009 933,00 zł, który zostanie pokryty z zaciągniętych kredytów 
w kwocie 1 569 933,00 zł i pożyczek w kwocie 1 320 000,00 zł oraz wolnych środków 
kwocie 120 000,00 zł. 

http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xvi_141_2011.pdf
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Przychody budżetu w wysokości 3 972 989,00 zł z tego kredyty 2 532 989,00 zł 
pożyczki 1 320 000,00 zł oraz wolne środki z 2011 roku 120 000,00 zł 
Rozchody w wysokości 963 056,00 zł, tj. na spłatę kredytów w kwocie 440 236,00 zł 
i pożyczek w kwocie 522 820,00 zł. 
W budżecie tworzy się rezerwę ogólną w wysokości 140 000,00 zł i rezerwę celową 
60 000,00 zł w zakresie zarządzania kryzysowego. 
Burmistrz omówił projekt budżetu gminy na 2012r. kolejno referował każdy załącznik 
do budżetu.  
Dochody i wydatki związane z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej i 
innych zadań zleconych odrębnymi ustawami, zgodnie z załącznikiem nr 3. 
Dochody i wydatki związane z realizacją zadań bieżących na podstawie porozumień 
z organami administracji rządowej zgodnie z załącznikiem nr 4. 
Dochody i wydatki związane z realizacją zadań własnych, na które otrzymujemy 
dotację zgodnie z załącznikiem nr 5. 
Dochody w kwocie 197 550,00 zł z tytułu wydawania zezwoleń na sprzedaż napojów 
alkoholowych. Wydatki w kwocie 193 550,00 zł na realizację zadań określonych w 
gminnym programie profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych. 
Wydatki w kwocie 4 000,00 zł na realizację zadań określonych w gminnym programie 
zwalczania narkomanii zgodnie z załącznikiem nr 6. 
Plan dochodów własnych jednostek oświatowych i wydatków nimi finansowanych: 
dochody –399 500,00 zł: wydatki –399 500,00 zł, zgodnie z załącznikiem nr 7. 
Zestawienie planowanych kwot dotacji udzielanych z budżetu gminy zgodnie z zał. nr 
8. 
Plan wydatków przedsięwzięć w ramach Funduszu Sołeckiego wymienionych w zał. 
nr 9. 
Plan przychodów i kosztów zakładu budżetowego zgodnie z załącznikiem nr 10. 
Plan wydatków majątkowych do realizacji w 2012 roku zgodnie z załącznikiem nr 11. 
Projekty realizowane przy współudziale środków z Unii Europejskiej – zadania 
inwestycyjne – zgodnie z załącznikiem nr 12. 
Projekty realizowane przy współudziale środków z Unii Europejskiej na zadania 
bieżące – zgodnie z załącznikiem nr 13. 
Po szczegółowym zreferowaniu projektu budżetu Burmistrz stwierdził, że budżet ten 
jest realny do wykonania, starali się tak go skonstruować, aby nie było kłopotów z 
realizacją dochodów i wydatków. Budżet na 2012 rok to kolejny rok w którym sporym 
wysiłkiem gmina realizuje duże inwestycje, ale skoro inwestujemy to znaczy, że 
gmina się rozwija. Burmistrz zwrócił się następnie do radnych o zatwierdzenie 
budżetu na 2012 rok  
 
Przewodnicząca Rady zapytała czy radni mają uwagi do omówionego przez Pana 
Burmistrza projektu budżetu. Radni nie mieli uwag.  
Projekt budżetu była przedmiotem obrad komisji rady i zyskał pozytywną opinię. 
Odbyło się głosowanie. 
Uchwała została przyjęta - za jej przyjęciem głosowało 11 radnych, 2 wstrzymało się 
od głosu, przeciwnych nie było. Uchwale nadano Nr XVI/142 /2011. 

http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xvi_142_2011.pdf
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Ad.17 
Interpelacje i zapytania radnych oraz odpowiedzi Burmistrza.  
 
Nie było  
 
Ad.18  
Wnioski i oświadczenia.  
 
Przewodnicząca Rady oznajmiła o ustaleniu przez radnych stałego terminu sesji, 
będzie to drugi wtorek każdego miesiąca. Padła propozycja aby w miesiącu styczniu 
odstąpić od tej reguły i sesja w styczniu odbyła się między 20, a 29 stycznia.  
Radni nie zgłosili sprzeciwu - jedynie radny Janoska Jerzy wyraził nadzieje iż sesje 
odbywać się będą regularnie i nie będzie więcej takich odstępstw od ustaleń 
przyjętych przez radnych co do stałych terminów sesji.  
 
 Następnie Przewodnicząca Rady Pani Maria Lipka – Stępniewska 
zaproponowała aby osoby które od lat wytrwale działają i pracują na rzecz rozwoju 
gminy, aby takie osoby w jakiś sposób wyróżnić, uhonorować. Nie zna procedury o 
odznaczeniach państwowych czy innych nadawanych za zasługi, ale warto było by w 
jakiś sposób podziękować takim osobom. 
 
Radna Adamusińska Zofia z kolei uważa, że takie działanie może spowodować 
niepotrzebne niesnaski - jest bowiem bardzo dużo osób które w ten czy w inny 
sposób przyczyniły się do rozwoju naszej gminy. Dawniej w latach ubiegłych były 
tzw. czyny społeczne i wszyscy razem pracowali na rozwój swojej miejscowości i 
gminy. Budowano w czynach społecznych szkoły, remizy, porządkowano tereny. 
Teraz jako radni gdy wskażemy kilka osób do wyróżnienia to inni mogą poczuć się 
pominięci, mogą zapytać skąd mamy informacje i jakimi kryteriami Rada się 
kierowała wybierając właśnie taką a nie inną osobę  
 
Przewodniczą Rady poprosiła jednak aby rozważyć jej propozycję uważa, że w jakiś 
sposób należałoby nagrodzić, takie osoby oczywiście nie chodzi o wynagradzanie 
finansowe lecz uhonorowanie w innej formie. 
 
Sekretarz Gminy poinformował, że kilka lat temu były nadawane przez Ministra 
Rolnictwa medale za zasługi dla rolników i takie odznaczenia były nadawane 
mieszkańcom naszej Gminy. Są też inne medale branżowe, medale województwa 
śląskiego. Uważa ze zgłoszona przez Przewodniczącą Rady sprawa jest otwarta i na 
spokojnie ją rozważymy.  
 
Burmistrz dla wyjaśnienia podał - kwestie nadawania odznaczeń regulują procedury 
prawne, zgłasza się osoby do danego resortu wraz z wnioskami oraz niezbędnymi 
dokumentami. Propozycja Pani Przewodniczącej - jeśli dobrze zrozumiał - miałaby 
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dotyczyć ustanowienia medalu lokalnego – medalu Gminy Ogrodzieniec. Chodzi o to 
aby rozejrzeć się wokół siebie i zorientować w swoich środowiskach czy są osoby 
aktywne którym takie wyróżnienie się należy i wówczas możemy wystąpić z 
wnioskiem do odpowiedniego organu. Temat jest otwarty i warty rozważenia. 
 
Sołtys Podzamcza Pani Wioletta Stefańska zapytała Pana Burmistrza czy na ten rok 
przewidziane jest czyszczenie oczek wodnych na rynku w Podzamczu.  
 
Burmistrza odparł, że oczka będą czyszczone, wykona to jednostka OSP Podzamcze 
lub Gmina we własnym zakresie.  
 
 
Ad. 19 
Zamknięcie obrad. 
 
Wobec wyczerpania punktów porządku obrad Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani 
Maria Lipka-Stępniewska dokonała zamknięcia XVI sesji Rady Miejskiej w 
Ogrodzieńcu dziękując wszystkim obecnym za udział. 
 
Protokół sporządziła. M. Piecha     

Podpis Przewodniczącej Rady 
 
 

 


